
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 25. juni 2020 stillet følgende spørgs-

mål nr. 1414 (Alm. del) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares.  

Spørgsmålet er stillet af ikkemedlem af udvalget (MFU) Mette Abildgaard (KF). 

 

Spørgsmål nr. 1414:  

”Hvad vil det kræve af ekstrabevilling på finansloven, hvis Folketinget ophæver det lov-

grundlag der i dag gør, at kvinder maksimalt kan have deres æg (befrugtet eller ube-

frugtet) nedfrosset i fem år? Spørgsmålet ønskes besvares ud fra en forudsætning om, 

at man bibeholder øvrig gældende lovgivning på området, så som aldersbegrænsnin-

gen ift. fertilitetsbehandling.” 

 

Svar: 

Sundheds- og Ældreministeriet har i samarbejde med Styrelsen for Patientsikkerhed 

og Sundhedsdatastyrelsen estimeret merudgifterne ved at ophæve 5-års grænsen for 

opbevaring af nedfrosne befrugtede og ubefrugtede menneskelige æg, som er fastsat 

i § 15 i lov om assisteret reproduktion.  

 

Under forudsætning af, at der ikke foretages andre ændringer af gældende lovgivning 

og praksis på området, viser estimaterne et merudgiftsbehov på 11 – 12 mio. kr. år-

ligt. 

 

Det skal dog understreges, at estimaterne i sagens natur er behæftet med væsentlig 

usikkerhed. 

 

 

Med venlig hilsen 
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